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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ön szerint miért van egekben a trappista sajt ára?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  index.hu  portálon  megjelent  „Vergődnek  a  gúzsba  kötött  kiskereskedők„  című  cikk  a
következőket írja a drága trappista sajt kapcsán:

„Az  árstoppal  kapcsolatban  Heiszler  Gabriella  igazi  problémaként  azt  nevezte  meg,  hogy  a
hatósági ár csak a kiskereskedelmet fojtja le.

Pedig  a  terméknek  van  termelője,  gyártója,  nagykereskedője  is,  de  a  hatósági  ár  csak  a
kiskereskedőt  köti.  Több  mint  nyolc  hónapja  tartanak  az  árstopok,  még  mindig  veszteségeik
keletkezik  a  hatósági  áras  termékeken.  Nem  véletlen,  hogy  nemcsak  náluk,  de  más  piaci
szereplőknél  is  mennyiségi  korlátozások  vannak  érvényben  –  vélekedett.  Hozzátette:  amikor
elmennek panaszkodni, miniszteri szinten meghallgatják őket. De nagyon csekély hatása van annak,
amit az ágazati szereplők mondanak. A kormányzat válasza az érvekre annyi, nekik a választó a
fontos, aki olcsón akarja venni a csirkemellet, és a választó nem érti, hogy a hatósági árat megfizeti
máshol – mondta.

Azért van egekben a trappista sajt ára, mert a 2,8 százalékos tejen van árstop, a 1,5 százalékoson
nincs.  A forgalom a 2,8 százalékos  tej  felé  terelődik,  tehát  több tejzsírt  vonnak ki  a gyártók a
piacról, a folyótejbe adják el a tejzsírt a trappista helyett, ami a kínálaton át drágítja a sajtokat. A
hatósági árazásnak középtávon ilyen hatása van.

A tavalyi  évben a SPAR Magyarország Kft.  663 milliárd forintos bevételre 5,3 milliárd adózott
eredményt ért el. A második helyet idén is megtartják.”

 



 
Kérdezem Önt:

Ön szerint miért van egekben a trappista sajt ára?

 

Ha Ön és az államtitkárai nem tudnák, jelzem, hogy az Európai Tanács a 2022. október 20. és 21.
napján  tartott  ülésén  elfogadtak  egy Orbán Viktor  által  is  támogatott  „Következtetések”  tárgyú
dokumentumot, amelyben - többek között - az szerepel, hogy Oroszország fegyverként használja az
energiát és az élelmiszert! Éppen ezért kérem, hogy válaszukban mellőzzék Brüsszelt!

 

Budapest, 2022. november 6.

 

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció
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